
ΟΟΙΙ  ΧΧΡΡΟΟΝΝΟΟΙΙ  ΤΤΟΟΥΥ  ΡΡΗΗΜΜΑΑΤΤΟΟΣΣ  

 

ΕΕννεεσσττώώττααςς  είναι  ο χρόνος που φανερώνει πως  αυτό που σημαίνει το ρήμα         

                    γίνεται αυτή τη στιγμή, δηλαδή στο παρόν,  π.χ. παίζω, χαίρομαι. 

 

  

ΠΠααρρααττααττιικκόόςς  είναι ο χρόνος  που φανερώνει  ότι αυτό που σημαίνει το ρήμα  

                       γινόταν στο παρελθόν συνέχεια, δηλ. πολλές  φορές, π.χ. έπαιζα, χαιρόμουν. 

 

  

ΑΑόόρριισσττοοςς  είναι ο  χρόνος που φανερώνει ότι αυτό που σημαίνει το ρήμα  

                     έγινε στο παρελθόν μία φορά, π.χ. έπαιξα, χάρηκα.  

 

  

ΜΜέέλλλλοοννττααςς  σσττιιγγμμιιααίίοοςς  είναι ο χρόνος που φανερώνει ότι αυτό που σημαίνει το  

                       ρήμα θα γίνει  μία φορά  στο μέλλον. Σχηματίζεται με το μόριο θα.                                   

            Π.χ. θα παίξω, θα χαρώ. 

 

 

Μέλλοντας εξακολουθητικός είναι ο χρόνος που φανερώνει πως αυτό που  

                       σημαίνει το ρήμα θα γίνεται συνέχεια στο μέλλον. Σχηματίζεται 

                       με το μόριο θα. Π.χ. θα παίζω , θα χαίρομαι.  

 

  

ΠΠααρραακκεείίμμεεννοοςς είναι ο χρόνος που φανερώνει πως αυτό που σημαίνει το ρήμα 

                      έχει γίνει στο παρελθόν και τώρα είναι τελειωμένο. Σχηματίζεται 

                      με το βοηθητικό ρήμα  έχω.  Π.χ. έχω παίξει, έχω χαρεί.  

 

 

ΥΥππεερρσσυυννττέέλλιικκοοςς   είναι ο χρόνος που φανερώνει πως αυτό που σημαίνει το ρήμα 

                      ήταν τελειωμένο στο παρελθόν πριν γίνει κάτι άλλο. Σχηματίζεται  

                     βοηθητικό ρήμα είχα. Π. χ. είχα παίξει,  είχα χαρεί.  

 

  

ΣΣυυννττεελλεεσσμμέέννοοςς  μμέέλλλλοοννττααςς είναι ο χρόνος που φανερώνει πως αυτό που 

                      σημαίνει το ρήμα θα είναι τελειωμένο στο μέλλον σε μια ορισμένη στιγμή.  

           Σχηματίζεται με τη φράση θα έχω.  Π. χ. θα έχω παίξει, θα έχω χαρεί.  

 

 

  



ΟΟΡΡΘΘΟΟΓΓΡΡΑΑΦΦΙΙΑΑ  ΚΚΑΑΤΤΑΑΛΛΗΗΞΞΕΕΩΩΝΝ  ΡΡΗΗΜΜΑΑΤΤΩΩΝΝ  
  

  

1.Τα ρήματα που τελειώνουν σε   --ίίζζωω       σχηματίζουν   τον  αόριστο σε      --ιισσαα..  

  

ΧΧααρρίίζζωω  ––  χχάάρριισσαα,,  φφωωττίίζζωω  ––  φφώώττιισσαα,,  ψψηηφφίίζζωω  --  ψψήήφφιισσαα  

 

 

2.Τα ρήματα που τελειώνουν σε   --ώώννωω     σχηματίζουν   τον  αόριστο σε      --ωωσσαα. 

 

Μεγαλώνω – μεγάλωσα, βιδώνω – βίδωσα, στρώνω – έστρωσα 

 

 

3.Τα ρήματα που τελειώνουν σε   --ώώ         σχηματίζουν   τον  αόριστο  σε     --ηησσαα..  

  

ΒΒοοηηθθώώ  ––  ββοοήήθθηησσαα,,  ξξυυππννώώ  ––  ξξύύππννηησσαα,,  μμιιλλώώ  ––  μμίίλληησσαα  

 

 

4.Τα ρήματα που τελειώνουν σε  --ύύζζωω       σχηματίζουν   τον  αόριστο σε      --υυσσαα. 

 

Δακρύζω – δάκρυσα, συγχύζω – σύγχυσα 

 

  

5.Τα ρήματα που τελειώνουν σε  --οοίίζζωω      σχηματίζουν   τον  αόριστο σε      --οοιισσαα. 

 

Αθροίζω – άθροισα 

 

 

6.Τα ρήματα που τελειώνουν σε  --εείίζζωω      σχηματίζουν   τον  αόριστο σε      --εειισσαα. 

 

Δανείζω – δάνεισα  

 


